
   
 

   
 

Zápis č. 1/2025 ze zasedání AS PedF UK ze dne 14. 1. 2025 

 UKPedF/36515/2025 

 

Přítomni: M. Lázňovský, J. Michal, A. Nejedlý, L. Jakubcová Hajdušková, J. Štípek, K. 

Uličná, L. Květoňová, J. Stará, D. Greger, K. Mikule, K. Mašková, A. Talafous, N. Vondrová, 

P. Chalupský, M. Linková, Z. Svobodová 

 

Nepřítomni: L. Ešpandrová, J. Gregorová, P. Procházka, V. Vohlídková, P. Mráček, R. 

Listíková, L. Lejbl, L. Neumann 

 

Hosté: A. Jančařík, I. Kočová, A. Kucharská, V. Laufková 

 

Program: 

1. Schválení programu 

2. Administrativa  

3. Návrh rozpočtu čerpání stipendijního fondu 

4. Vyhlášení voleb 

5. Informace o Agonu 

6. Otázka ombudsmanů a jejich agendy 

7. Otázka disciplinární komise 

8. Různé 

 

1. Schválení programu 

 

Navíc byl doplněn bod 4. Vyhlášení voleb. 

 

AS PedF UK schvaluje program v předloženém znění. (13-0-0)  

 

2. Administrativa  

 

AS PedF UK schvaluje zápis č. 16/2024 v předloženém znění. (13-0-1) 

 

3. Návrh rozpočtu čerpání stipendijního fondu 

 

A. Jančařík představuje návrh rozpočtu čerpání stipendijního fondu pro rok 2025. Návrh 

obsahuje zvyšování: 

• doktorandských stipendií; 

• prospěchových stipendií pro studenty 1. ročníků NMgr. studia; 

• stipendií pro zahraniční výjezdy doktorandů; 

• nepedagogické SPS; 

• stipendií pro studenty se speciálními vzdělávacími potřebami. 

Z důvodu nečerpání jsou naopak vyškrtnuty prostředky na: 

• stipendia související s ukrajinskou krizí; 

• sociální stipendia. 

Dále jsou v návrhu navyšovány prostředky související s dočasným stěhováním fakulty. 

 

AS PedF UK schvaluje návrh čerpání stipendijního fondu na rok 2025. (16-0-0) 

 

 

  



   
 

   
 

5. Vyhlášení voleb 

 

Kvůli schválení výsledků voleb proběhne 25. 3. mimořádné zasedání AS PedF UK. 

 

Bude voleno šest senátorů do studentské kurie a čtyři do zaměstnanecké. 

 

Harmonogram voleb je následující: 

• 3.3. v 11:00 ukončení podávání návrhů na kandidáty; 

• 6.3. vyvěšení kandidátek; 

• 19., 20., 21.3. volby; 

• 26.3. zveřejnění výsledků. 

 

AS PedF UK schvaluje vyhlášení voleb do Akademického senátu. (16-0-0) 

  

6. Informace o Agonu 

 

V tomto bodě byly upřesňovány podmínky udělování ceny Agon, tedy finanční odměny za 

výjimečně kvalitní bakalářské a diplomové práce. Podmínky představily A. Kucharská a 

V. Laufková. 

• Agonu se má navrátit soutěžní podoba. 

• Agon bude udělován v sedmi tematických oblastech: pedagogika, učitelství pro 1. stupeň 

ZŠ a preprimární pedagogika, přírodovědná oblast, společenskovědní oblast, cizí jazyky, 

český jazyk a literatura, umělecká a sportovní oblast. Každé oblasti bude přidělen 

zpravodaj, který bude ve spolupráci s dalšími odborníky práce v dané oblasti posuzovat. 

• Bude usilováno o prezentování vítězných prací, kdy alespoň první místa budou představena 

např. v rámci konferencí nebo formou videa (o konkrétní formě prezentace ještě nebylo 

rozhodnuto). 

• Kritéria zohledňovaná při udělováni ceny jsou: aktuálnost a novost tématu, přínos práce pro 

daný studijní program, celkové zpracování práce a v případě pedagogicky zaměřených prací 

bude posuzován i přínos pro pedagogickou praxi a vzdělávání. 

• Studenti, jež obdrží cenu Agon, dostanou i certifikát, jímž se budou moci prezentovat. 

• V případě závěrečných prací, které jsou pojaté formou portfolia, budou podmínky 

udělování cen ujasněny, až budou tyto práce obhajovány (zatím žádné takové práce nejsou 

na PedF UK v oběhu). 

 

7. Otázka ombudsmanů a jejich agendy 

 

Dne 5. února končí mandát obou ombudsmanů (T. Krčmářová a M. Bajger). Je potřeba do 

funkce dosadit nové. Proběhla diskuse ohledně náročnosti a náplně agendy ombudsmanů a 

osobnostních specifikací, které tato funkce vyžaduje. Na příštím zasedání by měli být oba 

bývalí ombudsmani přítomni, a mohou tak shrnout podrobnosti o náplni práce ombudsmana 

včetně obtíží, které se k této funkci vážou. 

 

Dále končí jmenování členů pracovní komise pro objasňování nevhodného chování. Je potřeba 

navrhnout nové členy a to: 5 členů z řad akademických pracovníků, 3 členy z řad studentů, 

2 členy z řad pracovníků fakulty, kteří nejsou členy akademické obce. 

 

  



   
 

   
 

8. Otázka disciplinární komise 

 

31.1. končí jmenování všem členům disciplinární komise. Mezi návrhy A. Jančaříka za 

akademiky patří K. Starý, J. Stracený, M. Zvírotský (náhradníci M. Linková a I. Viktorová). 

Z řad studentstva byli navrženi F. Hašpl, L. Ešpandrová a L. Lejbl. Studentská část senátu 

navrhne dva náhradníky z řad studentů. 

 

9. Různé 

 

• Proběhnou výběrová řízení na pozici lektor, asistent/ka či odborný*á asistent*ka na KTV, 

KPPP a KAJL. 

• Rekonstrukce fakulty: Smlouva s vyhotovitelem stavby bude podepsána do čtvrtka (ode dne 

zasedání), již začaly bezpečnostní prohlídky budovy a brzy bude vyhotoven harmonogram 

rekonstrukce. 

• A. Talafous apeluje na včasnou komunikaci průběhu rekonstrukce fakulty ke studentům 

(např. prostřednictvím OKM). A. Jančařík souhlasí, ale upozorňuje, že budou poskytovány 

jen informace, které jsou již ověřeny, aby se nešířily nepřesné informace. 

• Na jedno z následujících zasedání bude pozván fotograf (pro aktualizaci fotografie na 

webu). 

 

 

V Praze, dne 14. 1. 2025 

Zapsala: Světlana Fleischmannová 

Vidovala: Naďa Vondrová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


